
 
Václav Kášek se narodil ve Statenicích uprostřed 2. světové války. 

Jeho otec byl v té době totálně nasazen v Německu. To vedlo k levicové orientaci celé 

rodiny. A promítlo se to i do výchovy dětí. 

 

„Žili jsme velmi skromně, nebyli jsme nějak majetní i když otec hodně pracoval.“ 

 

V 19ti letech začal studovat na vojenském učilišti v Berouně. Později se stal vojákem 

z povolání a velitelem čety. V době jeho studia už začalo postupné rozvolňování režimu. 

 

„Už jsem ale moc levicovej nebyl, protože paradoxně ve vojenském učilišti jsme se učili 

marxismus-leninismus a to mě přivedlo k poznání, že to prostě tak nejde, že to tak nemůže bejt“  

 

Po vpádu vojsk Varšavské smlouvy v srpnu 68 se rozhodl požádat o odchod do civilu. 

Svému nadřízenému to zdůvodnil jednoznačně. 

 

 „Nechci sloužit okupantům a nechci sloužit armádě, která nechrání svoji zem“ 

 

Vyřízení žádosti nakonec trvalo téměř rok, a dokonce ho ve snaze udržet v armádě 

povýšili na velitele roty. Krátce před jeho odchodem z armády vypukly demonstrace na 

výročí okupace.  K těmto demonstracím se připojili i vojáci z jeho roty, kteří vyhlásili 

hladovku. A on jako velitel, dostal rozkaz ji potlačit. 

 

„A já jsem, když tenhle rozkaz nám velitel praporu tlumočil, tak jsem okamžitě řekl že tenhle 

rozkaz neprovedu“ 

 

Pana Káška pak zatkli a převezli do vězení na Pankráci, kde strávil téměř 2 měsíce. Když 

ho propustili, jel rovnou do elektrárny, kam se hlásil už před uvězněním. 

 

 „A tam jsem šel za hlavním inženýrem s kterým jsem předtím jednal, že jsem se nedostavil teda 

začátkem září ale až víc jak o měsíc pozdějc protože bohužel jdu z kriminálu jo tak jsem se jim 

přiznal. Když jsem mu to řekl tak prostě se dohodli že teda mě vemou, že risknou i to že jim 

odejdu zpátky do vězení“ 

 

V období před 17. listopadem si dodělal maturitu, aby mohl pracovat na lepších pozicích. 

Za sametové revoluce se stal vedoucím stávkového výboru v závodu. Po roce 89 byl zvolen 

zastupitelem Horoměřic a po krátké době i starostou. A to celkem pětkrát. Jako starosta 

nechal vybudovat kanalizaci a vodovod a hlavně rozšířit základní školu. 



 

 „To s čím já jsem chtěl bejt starosta , aby tady byla devítiletka, to čekalo hodně dlouho, dočkal 

jsem se toho na konci svého fungování “ 

A co na závěr vzkázal naší generaci? 

„Dnešní generaci určitě, aby se zajímali co jak bylo a podle toho se rozhodovali o budoucnosti“ 

 


